



BAKER TILLY  
BISHKEK

# TAX ALERT

## КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

**JANUARY 2015 / ЯНВАРЬ 2015**

### Recent changes and amendments to the Tax Code

- The controlled transactions are subject to transfer price scrutiny if the transaction price deviated from market price by more than 20 percent. The list of the controlled transactions was expanded with inclusion of the transactions with a party applying special tax regime (Law of the KR #25 of January 24, 2015);

- The special tax regime based on the tax contract is established for housing developers. Their tax liability shall be determined based on the area of sold housing premises multiplying by the fixed rate at 900 KGS per one sq.m. and zone coefficient (Law of the KR #25 of January 24, 2015);

- The set of new rules of indirect taxes regulation and administration related to the transactions within the Customs Union have been recently adopted including special provisions on VAT implications of import-export transactions from\to the territory of the states-members of Customs Union; place of supply rules with regard to the works and services; special rules on VAT implications on import of goods under the commission and agency agreements, correction of VAT liability, reporting requirements etc. (Law of the KR #167 of December 29, 2014).

### How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail [contact@bakertilly.kg](mailto:contact@bakertilly.kg) or by phone +996 312 696232.

### Последние изменения и дополнения в Налоговый Кодекс

- Проверка правильности применения цен по контролируемым сделкам может осуществляться в случае, если цена сделки отличается от рыночной более чем на 20 процентов. Перечень контролируемых сделок расширен за счет операций с субъектами, применяющими специальный налоговый режим. (Закон КР №25 от 24 января 2015 г.);

- Введен специальный налоговый режим на основе налогового контракта для застройщиков жилья. Налоговое обязательство будет определяться исходя из площади реализуемых жилых помещений умноженной на фиксированную ставку в 900 сомов за один кв.м. и зональный коэффициент. (Закон КР №25 от 24 января 2015 г.);

- Недавно был принят ряд новых правил применения и администрирования косвенных налогов в отношении операций в рамках Таможенного Союза, включая специальные нормы по применению НДС на импортно-экспортные операции на\из территории стран-участников Таможенного Союза, определению правила места поставки работ и услуг, применению НДС на импорт товаров по договорам комиссии, поручения и агентским договорам, корректировке НДС, требования к подаче отчетности и пр. (Закон КР №167 от 29 декабря 2014 г.).

### Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте [contact@bakertilly.kg](mailto:contact@bakertilly.kg) или по телефону +996 312 696232.